

## PRAYERS

Madam Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the Five Hundred and Sixty-First Report of the Clerk of Petitions, stating that he has examined the petition signed by residents of Canada, concerning the implementation of a Canadian Marine policy, presented by the honourable Member for Comox—Powell River (Mr. Skelly) on Tuesday, May 31, 1983, and finds that the petition meets the requirements of the Standing Orders as to form.

Madam Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the Five Hundred and Sixty-Second Report of the Clerk of Petitions, stating that he has examined the petition signed by residents of Canada, calling for a proposal to allow citizens to vote directly by absentee ballot in federal elections, presented by the honourable Member for Comox—Powell River (Mr. Skelly) on Tuesday, May 31, 1983, and finds that the petition meets the requirements of the Standing Orders as to form.

Madam Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the Five Hundred and Sixty-Third Report of the Clerk of Petitions, stating that he has examined the petition signed by residents of Canada, concerning the Crownsnest Pass rate, presented by the honourable Member for Regina West (Mr. Benjamin) on Tuesday, May 31, 1983, and finds that the petition meets the requirements of the Standing Orders as to form.

The honourable Member for Comox—Powell River (Mr. Skelly) presented a petition.

The honourable Member for The Battlefords—Meadow Lake (Mr. Anguish) presented three petitions.

The honourable Member for Spadina (Mr. Heap) presented a petition.

The honourable Member for Kamloops—Shuswap (Mr. Riis) presented a petition.

By unanimous consent, all Orders preceding No. 484 under *Private Members' Public Bills* were allowed to stand.

The Order being read for the second reading and reference to the Standing Committee on Health, Welfare and Social Affairs of Bill C-684, An Act to amend the Narcotic Control Act (therapeutic use of heroin);

Mr. Baker (Nepean—Carleton), seconded by Mr. Halliday, moved,—That the Bill be now read a second time and referred to the Standing Committee on Health, Welfare and Social Affairs.

And debate arising thereon;

## PRIÈRE

Madame le Président fait savoir à la Chambre que le greffier a déposé sur le Bureau le cinq cent soixante et unième rapport du greffier des pétitions, qui fait connaître qu'il a examiné la pétition signée par des résidents du Canada, concernant la mise en œuvre d'une politique maritime canadienne, présentée par l'honorable député de Comox—Powell River (M. Skelly) le mardi 31 mai 1983, et qu'il constate que la pétition est conforme aux exigences du Règlement, quant à sa forme.

Madame le Président fait savoir à la Chambre que le greffier a déposé sur le Bureau le cinq cent soixante-deuxième rapport du greffier des pétitions, qui fait connaître qu'il a examiné la pétition signée par des résidents du Canada, demandant une proposition en vue de permettre le vote direct des absents lors des élections fédérales, présentée par l'honorable député de Comox—Powell River (M. Skelly) le mardi 31 mai 1983, et qu'il constate que la pétition est conforme aux exigences du Règlement, quant à sa forme.

Madame le Président fait savoir à la Chambre que le greffier a déposé sur le Bureau le cinq cent soixante-troisième rapport du greffier des pétitions, qui fait connaître qu'il a examiné la pétition signée par des résidents du Canada, concernant le tarif du Pas du Nid-de-Corbeau, présentée par l'honorable député de Regina-Ouest (M. Benjamin) le mardi 31 mai 1983, et qu'il constate que la pétition est conforme aux exigences du Règlement, quant à sa forme.

L'honorable député de Comox—Powell River (M. Skelly) présente une pétition.

L'honorable député de The Battlefords—Meadow Lake (M. Anguish) présente trois pétitions.

L'honorable député de Spadina (M. Heap) présente une pétition.

L'honorable député de Kamloops—Shuswap (M. Riis) présente une pétition.

Du consentement unanime, les ordres précédant le numéro 484 sous la rubrique *Projets de loi publics émanant des députés* sont réservés.

Il est donné lecture de l'ordre portant deuxième lecture et renvoi au Comité permanent de la santé, du bien-être social et des affaires sociales du projet de loi C-684, Loi modifiant la Loi sur les stupéfiants (emploi thérapeutique de l'héroïne).

M. Baker (Nepean—Carleton), appuyé par M. Halliday, propose,—Que ce projet de loi soit maintenant lu une deuxième fois et déféré au Comité permanent de la santé, du bien-être social et des affaires sociales.

Il s'élève un débat;